

Title (en)
Outlet, especially for a shower

Title (de)
Ablaufarmatur, vorzugsweise für eine Duschwanne

Title (fr)
Ecoulement, spécialement pour une douche

Publication
EP 0812966 A2 19971217 (DE)

Application
EP 97107501 A 19970507

Priority
DE 29610312 U 19960612

Abstract (en)
The fitting has a cylindrical moulding (12), in order to engage in a casing (6) which has a fastening flange (7) and a drain nozzle (8). The moulding is supported on the upper edge of the floor opening (2) of a shower basin, by an edge flange (13) and a sealing ring (14). A fastening screw (16) can be screwed into the casing through an opening in an upper sleeve-like part of the moulding, whose base (15) is connected to the cup (21) of an odour trap. The moulding also has a drain opening (19) on its curved outer surface, which opens into the nozzle.

Abstract (de)
Um von der Innenfläche (5) der Bodenöffnung (2) der Duschwanne das Duschwasser fernzuhalten, wird die Innenfläche von einer obenseitigen, umlaufenden Dichtung (14), einer unterseitigen umlaufenden Dichtung (9) und durch einen in das Gehäuse der Ablaufarmatur eingreifenden oberen hülsenförmigen Teil eines Formkörpers (12) gegen die Beaufschlagung mit Duschwasser geschützt. Der hülsenförmige Teil des Formkörpers (12) ist mit einem Boden (15) versehen, der Durchstecköffnungen für den Gewindenschaft von Befestigungsschrauben (16) aufweist, die jeweils in eine im Gehäuse festgelegte Gewindebuchse (17) eingeschraubt werden und sich mit ihrem Kopf (18) am Boden (15) abstützen. Im Bereich des Bodens und im Mantelbereich bzw. im hülsenförmigen Bereich des Formkörpers ist eine Ablauföffnung (19) vorgesehen, die in den Ablaufstutzen (8) einmündet. <IMAGE>

IPC 1-7
E03C 1/29; **E05F 5/04**

IPC 8 full level
E03C 1/20 (2006.01); **E03C 1/22** (2006.01); **E03C 1/29** (2006.01); **E03F 5/04** (2006.01)

CPC (source: EP)
E03C 1/20 (2013.01); **E03C 1/22** (2013.01)

Cited by
DE102013107836A1; EP1433904A1; WO0168996A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL PT

DOCDB simple family (publication)
EP 0812966 A2 19971217; **EP 0812966 A3 19991229**; **EP 0812966 B1 20021023**; AT E226666 T1 20021115; DE 29610312 U1 19960822; DE 59708535 D1 20021128; DK 0812966 T3 20030203; ES 2180849 T3 20030216; PT 812966 E 20030131

DOCDB simple family (application)
EP 97107501 A 19970507; AT 97107501 T 19970507; DE 29610312 U 19960612; DE 59708535 T 19970507; DK 97107501 T 19970507; ES 97107501 T 19970507; PT 97107501 T 19970507